

القاهرة في 6 مايو 2024

السادة/ إدارة الإفصاح البورصة المصرية

بعد التحية،

تعلن شركة القلعة للإستثمارات المالية ش.م.م. ("شركة القلعة") (رمز التداول في البورصة المصرية CCAP.CA) عن تلقيها خطاب بتاريخ 25 أبريل 2024 من شركة ("QHRI") من مقرضي شركة القلعة بموجب عقد القرض من شركة ("QHRI") من مقرضي شركة القلعة بموجب عقد القرض المشترك المؤرخ 1 فبراير 2012 بمبلغ 325 مليون دولار أمريكي ("القرض المشترك")، فيما بين شركة القلعة ومجموعة من البنوك والمؤسسات المالية ، وذلك مقابل مبلغ يعادل عشرين بالمائة (20%) من رصيد أصل القرض المشترك الخاص بكل من هؤلاء المقرضين ، واجبة السداد بالدولار الأمريكي في الحساب البنكي الدولي الذي يتم إختياره من قبل البنوك/ المؤسسات المالية القابلة للعرض وفقًا للشروط المحددة منها للموافقة على بيع هذه المديونية. وبالتالي، تحل شركة QHRI كدائن محل هؤلاء المقرضين القابلين لعرض شراء تلك المديونية في جميع المبالغ المستحقة وفقا لعقد القرض المشترك. والجدير بالذكر أن شركة المها تم تأسيسها وفق قوانين جزر العذراء البريطانية (BVI) عن طريق الدكتور/ أحمد هيكل، والسيد/ هشام الخازندار، والسيد/ كريم صادق لهذا الغرض، وتبلغ نسبة 1830، 20% (منها 25،718،022 أسهم عادية و 401،738،649 أسهم ممتازة).

وحرصًا على ضمان الشفافية وتكافؤ الفرص لجميع مساهمي شركة القلعة، سوف تتيح شركة QHRI لكل من مساهمي شركة القلعة ذات الفرصة للمشاركة في عرض شراء الدين المشار إليه، بنسبة حدها الأقصى نسبة ملكية كل مساهم في رأس مال شركة القلعة، وذلك لمالك سهم شركة القلعة ولمشترى سهم شركة القلعة بنسبة حدها الأقصى عرض شركة القلعة عرض شراء الدين المشار إليه، بنسبة حدها الأقصى نسبة ملكية كل مساهم في رأس مال شركة القلعة، وذلك لمالك سهم شركة القلعة ولمشترى سهم شركة القلعة بنسبة ملكية كل مساهم في رأس مال شركة القلعة، وذلك لمالك سهم شركة القلعة ولمشترى سهم شركة القلعة ولمساهم في رأس مال شركة القلعة وذلك لمالك سهم شركة القلعة ولمشترى سهم شركة القلعة ولمشترى المشترى الم

وقد قامت شركة القلعة بإخطار مقرضيها المشاركين في القرض المشترك بذلك العرض ("عرض شراء الدين")، وقد لاقى بالفعل قبول بعض المقرضين في القرض المشترك القابلين لعرض شراء الدين بلغت 230,998,471 (مائتان وثلاثون مليوناً وتسعمائة وشعمائة وواحد وسبعون) دولارًا أمريكيًا (131،423 مليون دولار أمريكي أصل القرض و 99،575 مليون دولار أمريكي فوائد) (وذلك في 31 ديسمبر 2023) من إجمالي مبلغ القرض المشترك ، وذلك بعد أن تم توقيع عقود تسوية وإعادة هيكلة للمبالغ المتبقية من القرض المشترك مع البنوك المصرية والمصرية والمصرية والعربي الدولي بتاريخ 8 ابريل 2024، وتم الإفصاح عنها في حينه.

آلية التنفيذ:

بناء على موافقة بعض المقرضين في عقد القرض المشترك على عرض شراء الدين ، ستقوم شركة QHRI بإصدار سندات لأمر بدون فوائد، بمبلغ إجمالي 28,000,000 دولار أمريكي (26,284,524 دولارًا أمريكيًا تمثل قيمة 20% من أصل رصيد حصة المقرضين القابلين للعرض في القرض المشترك و البالغ 131.423 مليون دولار أمريكي الذي يتم شراؤه بموجب عرض شراء الدين، بالإضافة الى التكاليف والمصروفات الأخري المتوقعة) وذلك لتمويل شراء الدين (مبلغ شراء الدين).

وكما تقدم، وضمانًا للشفافية وتكافؤ الفرص لجميع مساهمي شركة القلعة، سوف تتيح شركة QHRI لكل من مساهمي شركة القلعة نفس الفرصة للمشاركة في



عرض شراء الدين بنسبة حدها الأقصى نسبة ملكية كل مساهم في رأس مال شركة القلعة، في تاريخ نشر الدعوة للجمعية العامة العادية الأولى لشركة القلعة، والتي يتم انعقادها بغرض اعتماد شراء هذه المديونية ("الجمعية العامة الأولى")، وذلك عن طريق قيام المساهم الذى يرغب في المشاركة بسداد نسبته في مبلغ شراء الدين مقابل سندات لأمره تصدرها شركة QHRl طبقاً للشروط الموضحة أدناه.

على سبيل المثال، يحق لمساهم شركة القلعة الذي يمتلك 182.000 سهم في رأسمالها في تاريخ نشر الدعوة للجمعية العامة الأولى، وهو ما يمثل 0.01% من أسهم شركة القلعة المدرجة في البورصة المصرية، والذي يقرر المشاركة في مبلغ شراء الدين كما تقدم، الإشتراك بمبلغ يساوى 2,800 دولار أمريكي في مبلغ شراء الدين مقابل السندات لأمرو بذات المبلغ والمصدرة من شركة QHRI.

نظرًا لأن شراء الدين سيكون مستحق الدفع بالدولار الأمريكي في الحسابات المصرفية الدولية التي يحددها المقرضون في القرض المشترك اللذين وافقوا على عرض شراء الدين، وبالنظر إلى الموعد النهائي لتاريخ تنفيذ شراء الدين، يتعين على مساهمي شركة القلعة المشاركين في عرض شراء الدين الالتزام بما يلى:

- 1. يحق لمالك سهم شركة القلعة ولمشترى سهم شركة القلعة بنهاية جلسة تداول يوم الثلاثاء 7 مايو 2024توقيع استمارة ابداء الرغبة وعقد المشاركة في عرض شراء الدين ومبلغ شراء الدين مقابل السندات لأمر مع أمين الحفظ EFG Hermes في خلال ستة (6) أيام من تاريخ انعقاد الجمعية العامة الاولى ("المدة المتاحة لتوقيع عقد المشاركة")، علمًا بأنه تقرر نشر الدعوة للجمعية العامة الأولى بتاريخ 7 مايو 2024 لتنعقد في 30 مايو 2024
- 2. يتعين على كل مساهم قام بتوقيع عقد المشاركة تحويل مبلغ اشتراكه في مبلغ شراء الدين بالدولار الأمريكي إلى الحساب البنكي الدولي لشركة لكوقيع في بنك المشرق بدبي، والتي ترد بياناته تفصيلا في استمارة ابداء الرغبة، وذلك في موعد لا يتجاوز سبعة (7) أيام من انقضاء المدة المتاحة لتوقيع عقد المشاركة ("الموعد الأخير للمشاركة"). علمًا بأن أي مبالغ تتلقاها شركة QHRI في الحساب المذكور من أي مساهم تتجاوز حصته في رأس مال شركة القلعة في تاريخ نشر الدعوة للجمعية العامة الأولى، أو أي مبالغ يتم إستلامها بعد انقضاء سبعة (7) أيام من تاريخ انقضاء المدة المتاحة لتوقيع عقد المشاركة ("الموعد الأخير للمشاركة")، لن تكون مقبولة من شركة QHRI للإكتتاب في السندات لأمر، ويتم ردها لمصدرها، وتلتزم شركة QHRI في هذه الحالة بسداد باقي المبالغ لاستكمال مبلغ شراء الدين.

الجدير بالذكر أن مساهمي شركة QHRI ومجموعاتهم المرتبطة تبلغ مساهمتهم 23.487% (منها 25،718،022 أسهم عادية و 401،738،649 أسهم ممتازة) من رأس مال شركة القلعة و في حالة عدم قيام أيا من المساهمين الاخرين في شركة القلعة (البالغ نسبتهم 76.513% من شركة القلعة) بالمشاركة في السندات لأمره المصدرة من شركة QHRI ، سوف تقوم شركة QHRI بتدبير و تمويل باقي المبلغ لاستكمال مبلغ شراء الدين.

ما بعد شراء الدين:

بعد تنفيذ عملية شراء الدين من البنوك/ المؤسسات المالية التي وافقت على عرض شراء الدين ، وإلانتهاء من تنفيذ شركة القلعة لشروط التسوية/ إعادة هيكلة مديونية شركة القلعة وفقًا لعقود التسوية وإعادة الهيكلة المبرمة مع باقي البنوك المصرية والمصرف العربي الدولى المشاركين في القرض المشترك، تقوم شركة QHRI بحوالة حصة من مديونية شركة القلعة التي قامت QHRI بشراؤها من البنوك والمؤسسات المالية المعنية الى طرفها المرتبط شركة القلعة على زيادة ("الجمعية العامة الثانية") للتصويت والموافقة على زيادة رأس مال شركة القلعة بالقيمة الإسمية (خمسة جنيهات مصرية للسهم) لمساهمي شركة القلعة في ذلك الوقت بمبلغ بالجنيه المصرى يساوي على الأقل مديونية شركة القلعة التي تم شراؤها من البنوك/ المؤسسات المالية التي وافقت على عرض شراء الدين ، وذلك بعد تحويلها للجنيه المصرى بناءً على سعر الصرف المعلن من البنك المركزى في تاريخ نشر الدعوة للجمعية العامة الثانية، على ان تكون الزيادة المقترحة زيادة نقدية لكلا فئتي الأسهم العادية والممتازة مع السماح بإستخدام



الأرصدة الدائنة المستحقة للسادة مساهمي الشركة في سداد هذه الزيادة النقدية سواء في المرحلة الأولي من فتح باب الاكتتاب والتي يتم فيها الاكتتاب من مساهمي الشركة كل بنسبة مساهمة في رأس مال الشركة طبقا للشروط التي سروافق عليها الجمعية العامة الثانية في حينه.

وبعد ذلك تلتزم شركة QHRI بما يلي:

- 1. الإفراج عن أي ضمانات وتعهدات مرتبطة بمديونية شركة القلعة التي تم شراؤها، مع مراعاة شروط عقود التسوية وإعادة الهيكلة مع المصرف العربي الدولي والبنوك المصرية المشار إليها.
- 2. تقومQHRI بطلب المشاركة في زيادة رأس مال شركة القلعة بنسبة حصتها في رأس مال شركة القلعة في المرحلة الأولي ومن خلال رسملة أرصدة دائنة بباقي المبالغ الذي لم يكتتب فيه مساهمو شركة القلعة في ذلك الوقت نقدا وذلك في المرحلة الثانية من الاكتتاب، بحد أقصى رصيد مديونية شركة القلعة التي تم شراؤها، مع مراعاة شروط وأحكام زيادة رأس المال المنصوص عليها في القانون المصري.
- 3. نقل ملكية عدد من أسهم الزيادة في رأس مال شركة القلعة إلى كل مساهم مشارك في شراء الدين بموجب الاشتراك في السندات لأمر يعادل حصته في السندات لأمر مضروبًا في عدد الأسهم المكتتب فيها من شركة QHRI في زيادة رأس مال شركة القلعة عن طريق رسملة أرصدة دائنة، وذلك كتسوية للسندات لأمر بدون مقابل نقدي طبقاً للقواعد المطبقة في هذا الشأن و/ أو بالسداد النقدى بالجنيه المصري إذا تم الإكتتاب في زيادة راس المال نقدًا على أن تتم كل هذه الإجراءات في موعد أقصاه سنة من تاريخ إصدار السندات لأمر، وبعد ذلك سيتم تصفية شركة QHRI.
- 4. ويراعى أنه في حالة زيادة الاكتتاب نقدا في زيادة رأس المال المقررة من جانب مساهمى شركة القلعة، بحيث لايتم رسملة كامل رصيد المديونية المستحقة على شركة القلعة التي تم شراؤها، وذلك وفقا لميزانيتها المعتمدة في تاريخ نشر الدعوة للجمعية العامة الثانية، تلتزم شركة القلعة برد المبلغ المعادل لنسبة كل مساهم في باقى رصيد المديونية الذى لم يتم رسملته، وذلك بالجنيه المصرى بسعر الصرف المعلن من البنك المركزى في تاريخ نشر الدعوة للجمعية العامة الثانية كما سلف البيان.

ويراعى أنه بالنسبة لجميع مساهمي شركة القلعة، بما في ذلك المساهمين الذين يختارون عدم الإشتراك في عرض شراء الدين و/ أو عدم الإشتراك في زيادة رأس مال شركة القلعة بالقيمة الاسمية، وبالتالي، مال شركة القلعة، يترتب على الخطوات الموضحة أعلاه تحويل دين شركة القلعة الذي تم شراؤه إلى أسهم لزيادة رأس مال شركة القلعة بالقيمة الاسمية، وبالتالي، تقليص المديونيات المستحقة على الشركة والتخلص من المخاطر التي تواجهها، وتعزيز ميزانيتها وقاعدة حقوق الملكية ومركزها المالي بشكل كبير، لصالح جميع مساهمي شركة القلعة.

عمرو محمد القاضي

رئيس علاقات المستثمرين وإدارة المخاطر





Unofficial English Translation

Qalaa Holdings ("QH") (trading code in EGX is CCAP.CA) announces its receipt of a letter dated 25 April 2024 from Qalaa Holding Restructuring I Ltd ("QHRI") offering to purchase the outstanding debt from the lenders of QH under the Syndicated Loan Agreement dated 01/02/2012 for USD 325 million (the "Syndicated Loan"), concluded between QH and a group of banks and financial institutions, for an amount equivalent to twenty percent (20%) of the principal outstanding balance of the Syndicated Loan for each such lender, payable in USD to an international bank account to be chosen by the banks and financial institutions accepting the offer, according to the terms determined by them to sell such debt. Accordingly, QHRI shall replace the lenders, who accept the debt purchase offer, as the lender with respect to the outstanding amounts under the Syndicated Loan. It should be noted that QHRI is incorporated under the laws of British Virgin Islands (BVI) by Dr. Ahmed Heikal, Mr. Hisham El Khazindar and Mr. Karim Sadek for such purpose. The percentage of their respective shareholdings in QH, including their related parties, is 23.487% (of which 25,718,022 are ordinary shares and 401,738,649 are preferred shares).

In order to guarantee transparency and equal opportunity for all QH's shareholders, QHRI shall avail to all shareholders the same opportunity to participate in the abovementioned debt purchase offer, at a maximum percent of each shareholder's shareholding percentage for the owner of QH shares and for the buyer of QH shares at the end of the trading session on Tuesday, May 7, 2024.

QH has informed its lenders, who participated in the Syndicated Loan, of the said offer ("**Debt Purchase Offer**"), which, in fact, has been accepted by some of the lenders in the Syndicated Loan. It should be noted that the share of the lenders in the Syndicated Loan who accepted the Debt Purchase Offer, as at 31/12/2023, amounted to USD 230,998,471 (USD two hundred and thirty million nine hundred and ninety eight thousand and four hundred seventy one) (USD 131.423 million principal loan and USD 99.575 million interest) from the total amount of the Syndicated Loan. Such acceptance by certain lenders was given after the signature of settlement and restructuring agreements of the remaining outstanding balance of the Syndicated Loan with the Egyptian Banks and Arab International Bank on 08/04/2024, which was disclosed at that time.

Method of Execution

According to the approval by some lenders in the Syndicated Loan of the Debt Purchase Offer, QHRI shall issue interest free promissory notes for a total amount of USD 28,000,000 (USD 26,284,524 representing 20% of the principal outstanding balance of those lenders' shares in the Syndicated Loan amounting to USD 131.423 million, which shall be purchased under the Debt Purchase Offer, in addition to the other expected costs and expenses) for financing the debt purchase ("Debt Purchase Amount").

As mentioned above, and in order to ensure transparency and equal opportunity for all QH's shareholders, QHRI shall avail to all QH shareholders the same opportunity to participate in the Debt Purchase Offer at a maximum percent of each shareholder's shareholding percentage in QH's capital on the date of publication of the invitation to the first general shareholders meeting, which shall be convened to approve the purchase of the said debt (the "First General Shareholders Meeting"), through payment by the shareholder who wishes to participate of his/her percentage of the



Debt Purchase Amount in exchange for promissory notes issued by QHRI to his/her order, in accordance with the conditions described below.

For instance, the QH shareholder, who owns 182,000 shares in QH's capital on the date of publication of the invitation of the First General Shareholders Meeting, representing 0.01% of QH's shares listed on the EGX, who decides to exercise the option to participate in the Debt Purchase Amount, as described above, shall have the right to participate by an amount equal to USD 2,800 in the Debt Purchase Amount in exchange for promissory notes for the same amount, issued by QHRI to his/her order.

As the Debt Purchase Amount shall be due and payable in USD to an international bank account, specified by the lenders in the Syndicated Loan who accepted the Debt Purchase Offer, and in light of the deadline to execute the debt purchase, QH's shareholders wishing to participate in the Debt Purchase Offer are required to carry out the following:

- 1. The owner of QH shares and the buyer of QH shares at the end of the trading session on Tuesday, May 7, 2024 have the right to sign an application form of participation and a participation contract in the Debt Purchase Offer and the Debt Purchase Amount in exchange for promissory notes available at EFG Hermes (the custodian), within six (6) days from the date of the First General Shareholders Meeting (the "Validity Period to Sign the Participation Contract"). It should be noted that it has been decided to publish the invitation to the First General Shareholders Meeting on 07 May 2024, to be convened on 30 May 2024.
- 2. Each shareholder who signs the participation contract shall transfer his/her amount of participation in the Debt Purchase Amount in USD to the international bank account of QHRI at Mashreq Bank in Dubai (whose details shall be referred to in the application form) within a maximum of (7) seven days from the lapse of the Validity Period to Sign the Participation Contract (the "Last Deadline to Participate"). It should be noted that any amounts received by QHRI in the said account from any shareholder in excess of his/her shareholding percentage in the capital of QH on the date of publication of the invitation to the First General Shareholders Meeting, or any amount received after the date of the Last Deadline to Participate, shall not be accepted by QHRI for subscribing in the promissory notes, and shall be returned to its source. In this case, QHRI shall be obliged to pay the remaining amount required to complete the Debt Purchase Amount.

It is worth noting that the shareholding percentage of the shareholders of QHRI and their related parties amounts to 23.487% (including 25,718,022 ordinary shares and 401,738,649 preferred shares) of the capital of QH, and in the event that none of the other shareholders of QH (76.513% of QH) participate in the promissory notes issued by QHRI, QHRI will arrange and finance the remainder of the amount to complete the Debt Purchase Amount.

After Purchasing the Debt

After execution of the debt purchase from the banks and financial institutions who accepted the Debt Purchase Offer, and completion by QH of the conditions of settlement and restructuring of QH debt, in accordance with the settlement and restructuring agreements concluded with Arab International Bank and the Egyptian banks participating in the Syndicated Loan, QHRI shall assign a share of the QH's debt purchased from the said banks and financial institutions to its related party Citadel Capital Partners Ltd. ("CCP"), the main shareholder of QH. Whereas, an invitation shall be sent to convene a second general shareholders meeting (the "Second General Shareholders Meeting") to vote and approve



the capital increase of QH at the nominal value (EGP 5 for each share) for QH shareholders at that time by an amount in Egyptian pounds at least equal to QH's debt purchased from the banks/financial institutions who accepted the Debt Purchase Offer, after converting such debt into Egyptian pounds, based on the exchange rate announced by the Central Bank of Egypt on the date of publication of the invitation to the Second General Shareholders Meeting. The proposed increase shall be a cash increase for both classes of ordinary and preferred shares, with permission to use the credit balances due to the company's shareholders to subscribe to this cash increase, whether in the first stage of opening the subscription, in which subscription is made by the company's shareholders, each in proportion to his/her shareholding in the company's capital or in the second stage, in which subscription takes place without being restricted by the percentage of shareholding in the company's capital, in accordance with the conditions that will be approved by the Second General Shareholders Meeting at the time.

Then, QHRI shall:

- 1. Release any guarantees and pledges related to QH's debt which was purchased, while, taking into account the terms of the settlement and restructuring agreements with the Arab International Bank and the Egyptian banks as mentioned above.
- 2. QHRI shall request to participate in the capital increase of QH proportionately with the percentage of its shareholding in the capital of QH in the first stage, and by capitalizing its credit balances for the remainder of the amount not subscribed to by QH shareholders at that time in cash in the second stage, up to the maximum balance of QH's debt that was purchased, taking into account the terms and conditions of the capital increase stipulated in the Egyptian law.
- 3. Transfer a number of capital increase shares of QH to each shareholder who participated in the purchase of debt by virtue of the promissory notes, equal to his/her share in the promissory notes multiplied by the number of shares subscribed to by QHRI in the capital increase of QH through capitalization of credit balance. The foregoing is in consideration of settlement of the promissory notes without payment of cash, according to the rules applicable in this respect and/or cash payment in Egyptian pounds, if subscription to the capital increase is made by cash. Provided that all such procedures are implemented within a maximum of one year from the date of issuing the promissory notes. Thereafter, QHRI shall be liquidated.
- 4. It should be noted that in the event of oversubscription in cash to the capital increase approved by QH shareholders, such that the entire balance of the purchased debt owed by QH, in accordance with its ratified financial statements on the date of publishing the invitation to the Second General Shareholders meeting, is not fully capitalized, QH shall reimburse the amount equivalent to the share of each shareholder in the remaining outstanding debt, which was not capitalized, in Egyptian pounds at the exchange rate announced by the Central Bank of Egypt on the date of publishing the invitation to the Second General Shareholders Meeting as, mentioned above.

All shareholders of QH, including those wishing not to participate in the Debt Purchase Offer and/or the capital increase, should consider that the steps described above entail converting the purchased QH debt into shares to increase QH's capital at nominal value. Consequently, this would result in reducing the company's debts, eliminating the risks it



faces,	and	significantly	enhancing	its	balance	sheet,	equity	base,	and	financial	position,	for	the	benefit	of	all	QH's
share	nolde	rs.															